



*Né à Lévis-Lauzon, Québec,
le 21 août 1936. 5'11", 195 lbs.*

*Born in Lévis-Lauzon (Québec)
on August 21, 1936. 5'11", 195 lbs.*

MARCEL VAILLANCOURT

INFORMATION SUR SA CARRIÈRE D'ARBITRE:

Une carrière de 2000 parties dans la LHJMQ et dans l'ensemble du Canada.

Il a participé à 5 tournois de la Coupe Memorial: Calgary, Ottawa, Montréal, Kitchener et la finale Québec Vs. Ste. Catharines.

Il a participé à 4 Coupes Allan: Crambrook, Sherbrooke, Woodstock et Saint-Jean de Terre-Neuve.

Il a arbitré 3 finales universitaires: Sherbrooke, Montréal et Trois-Rivières.

En 1969, il a participé au Championnat mondial en Suède. En 1977, il a participé au championnat mondial en Autriche en plus d'être invité en Tchécoslovaquie par la Fédération de hockey du pays.

Marcel Vaillancourt a arbitré 25 parties préparatoires entre le Canada et la Russie.

Au cours de 15 saisons, il a présidé les stages d'arbitres.

Alors arbitre en chef pour l'ensemble du hockey mineur au Québec, il a aussi dirigé sa propre école pour arbitres et ainsi contribué à l'apprentissage et au développement des Ron Fournier, Gérard Gauthier, Denis Morel et plusieurs autres bons officiels de la LNH.

Au cours des années 70, Marcel Vaillancourt fut assignateur en chef des arbitres dans la LHJMQ.

INFORMATION ABOUT HIS CAREER:

2000 games during his career with the QMJHL and throughout Canada.

He took part in 5 Memorial Cup tournaments: Calgary, Ottawa, Montreal, Kitchener and the final between Quebec and St-Catharines.

He took part in 4 Allan Cups: Crambrook, Sherbrooke, Woodstock and St-John, Newfoundland.

Refereed 3 university finals: Sherbrooke, Montreal and Trois-Rivières.

In 1969, he took part in the World Championships in Sweden. In 1977, he took part in the World Championships in Austria and was also invited in Czechoslovakia by the Hockey federation.

Marcel Vaillancourt acted as referee for 25 preliminary games between Canada and Russia.

During 15 seasons, he was in charge of referee training.

Then chief referee for Quebec minor hockey as a whole, he also operated his own school for referees and thus played a great part in the training and development of referees as Ron Fournier, Gérard Gauthier, Denis Morel and many other good NHL officials.

During the 70's, Marcel Vaillancourt was chief assignator for QMJHL referees.